
bosnjaCkastranka

KOALICIJA „ALBANCI ODLUCNO" - FORCA, DUA iAA

HRVATSKA GRADANSKAINICIJATIVA

Broj: 22-04-1/18
Datum: 22.04.2018. godina

CRNA GOHA

.skupStima crne gore
PBIUIJENO:

ZZ' IZ GOD.
MJIStFlXACIONI

enoi:

VEZA:

EPA:

SIOV^CEhRCA: 1miMi

SKUPSTINA CRNE GORE

PODGORICA

Obavjegtavaino Vas da ce na osnovu 61ana 187 Poslovnika Skupstine
Cme Gore, oviasdeni predstavnik Kluba poslanika manjinskih partija,
potpredsjednik Genci Nimanbegu, postaviti pitanje predsjedniku Vlade Cme
Gore na petoj - posebnoj sjednici Prvog redovnog (proljecnjeg) zasijedanja u
2018. godini kojaje s^akazana za 25.april 2018. godine.

§efkluba poslanika,
mr Ervin Ibrahimovid

Klub poslanika BosnjaCke stranke, koaliclje .Albancl odlu^no" IHrvatske gradanske inicljative
Kancelarija br. 11tel/fax: +382 20404508
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skupStina crne gore
Fredsjedniklvan Brajovi6

•#r ^

Po§tovani Predsjednifie Brajovi6,

Shodno eianu 187 i 188 Poslovnika SkupStine CO, uprilogu Yam dostavljam poslaniSko
pitanje koje, uime Kluba poslanika BS, Koalicije "ShqiptarBt eVendosur" - Albanci Odiucno i
HOI, upudujem Predsjedniku Vlade Crne Gore, gospodinu Du§ku Markovicu, na petoj -
posebnoj sjednici prvog redovnog zasijedanja SkupStine Crne Gore 2018. godini, zakazanu
za 25. april 2018. godine, PRRMIJERSKl SAT I POSLANlCKA PITANJA.

S poStovanjem.

Genci Nimanbegu, poslanffiForce,^orfibija Albarfci OdluCno

c
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VLADA CRNE GORE

Predsjednik Vlade, gospodin DuSko Markovic

PostovanI predsjednice Vlade Markovid,

Koje aktlvnostl Vlada Crne Gore odnosno Vi kao Predsjednik Vlade, planirate da
preduzmete u 2018 godini da bl pokrenuli otvaranje granicnih prelaza izmedju Crne Gore I
Albanlje?:

Potpuno novih gr. prelaza:

- Ckia (Skje/Hutaj) CG - Zogaj R. Albanija kojom bl se ubrzaia Ekonomsko-turlstlcka
valorizacija regiona Skadarskog jezera, I jacanja sans! za ekonomski razvoj, zaposljavanje
lokalnog stanovnlstva sa podrucja Krajine u Op§tlnl Bar?

- Sv. Nikola (Shen Koll) CG - Pulaj R. Albanija, kao put kojl bl ojatSao turisticu komunikaciiu
preko Bojane na podruCuJu kojl ima veliku turlstlcki perspektivu kao motor ekonomskog
razvoja za Opstinu Ulcinj i region Vellpoje uAlbanljl.

Ubrzanja aktlvnostl na aktiviranju projektovanog prelaza:

- Cijevna ZatrlJabaCka (Cemi Trieshit) CG - Grabom R- Albanija

Proslrenja i omogudavanje robnog prometa na

- pro^irenju granlCnog prelaza Murldanl i time omogucavanja robnog prometa na torn
prelazu I povedanja kapaciteta prlhvata putnika kojl prelazi viSestruko kapacltet kojl je
projektovan prilikom Izgradnje a kojl je Iznoslo 350,000 prelazaka godisnje.

Mollmodgovor I u pisanoj forml.

S poStovanjem,

Genci Nimanbegu, poslanik
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Gospodin Ivan Brajovic, predsjednik

Postovani predsjedniCe,

U skladu sa stavom 7 dana 187 Poslovnika Skupstine Crne Gore u
prilogu dostavljam plsane odgovore na poslanicka pitanja postavljenatokom
Premljerskog sata odrzanog 25. aprila 2018. godlne, kako bi isti bili
dostavljeni uvazenim poslanicima.

S uvazavanjem,

ko Markovic



Genci Nimanbegu, Klub poslanika BS, Koalicije "Shqiptaret e Vendosur"
- Albanci Odlucno i HGl

POSLANICKO PITANJE

Postovani predsjednice Vlade Markovicu,

Koje aktivnosti Vlada Crne Gore odnosno Vi kao predsjednikVlade, planirate
da preduzmete u 2018 godini da hi pokrenuli otvaranje granicnih prelaza
izmedu Crne Gore i Albanije?:

Potpuno novih granicnih prelaza:

- Ckia [Skje/Hutaj] CG - Zogaj R. Albanija kojom bi se ubrzala Ekonomsko-
turisticka valorizacija regiona Skadarskog jezera, i jacanja sansi za
ekonomski razvoj, zaposljavanje lokalnog stanovnistva sa podrucja
Krajine u Opstini Bar?

- Sv. Nikola [Shen Koll] CG - Pulaj R. Albanija, kao put koji bi ojacao
turisticku komunikaclju preko Bojane na podrucju koji ima veliku
turlsticku perspektivu kao motor ekonomskog razvoja zaOpstinu Ulcinj i
region Velipoje u Albaniji.

Ubrzanja aktivnosti na aktiviranju projektovanog prelaza:

- Cijevna Zatrijabacka [CemI Trieshit] CG —Grabom R- Albanija

Prosirenja i omogucavanje robnog prometa na:

- prosirenju granicnog prelaza Muricani i time omogucavanja robnog
prometa na tom prelazu i povecanja kapaciteta prihvata putnika koji
prelazi visestruko kapacitet koji je projektovan prilikom izgradnje a koji
je iznosio 350,000 prelazaka godisnje.

Molim odgovor i u pisanoj formi.



ODGOVOR

Uvazeni potpredsjednice Nimanbegu,

Pozdravljam Vase interesovanje oko moguce izgradnje i otvaranja novih,
aktiviranja projektovanog i prosirivanja granicnog prelaza izmedu Crne
Gore i Republike Albanije, a kako ste detaljno opisali u poslanickom pitanju.

Na pocetku zelim da istaknem da Crna Gora i Albanija imaju tradicionalno
dobreprijateljske odnose. To potvrduje i inicijativa zaodrzavanje zajednicke
sjednice Vlada dvije drzave, koja je potekla prilikom zvanicne posjete
premijera Edija Rame Crnoj Gori, i koja ce, vjerujem, usiijediti u skorijem
periodu.

Ministarstvounutrasnjih poslova 19. decembra prosle godine dostaviloYam
je odgovor na poslanicko pitanje o aktivnostima na otvaranju novih
granicnih prelaza izmedu Crne Gore 1Republike Albanije. Ali bez obzira na
tu okolnost, dijelim sa Varna razmisljanje da nakon nekoliko mjeseci od tog
odgovora, treba i provjeriti, i u Parlamentu nastaviti razgovor na ove teme.

Uodnosu na nekoliko vezanih i srodnih pitanja koja ste mi ovom prilikom
postavili, zelim da saopstim da je Ministarstvo unutrasnjih poslova 3.aprila
2018. godine uputilo Inicijativu Ministarstvu unutrasnjihposlova Republike
Albanije za organizovanje sastanka dviju nadleMh komisija, u cilju.
zakljucivanja meduvladinog sporazuma o otvaranju zajednickog granicnog
prelaza Ckla (u Crnoj Gori) - Zogaj (u Republici Albaniji] za medunarodni
drumski i putnicki saobracaj.

Termin sastanka odgovarajucih komisija Crne Gore iAlbanije utvrden je vec
za 9. maj ove godine, i na njemu ce se razmotriti svi aspekti od znacaja za
otvaranje granicnog prelaza, nakon cega ce Ministarstvo unutrasnjih
poslova, u saradnji sa drugim drzavnim organima i lokalnom samoupravom
u Baru, nastaviti sa koordinacijom daljih aktivnosti.

Uvezi inicijative za otvaranjegranicnog prelazaSveti Nikola, sa crnogorske
strane - Pulaj, sa albanske strane, obavijesteni ste da je nase Ministarstvo
saobracaja i pomorstva, uz konstruktivnu ulogu i pomoc Ministarstva
evropskih poslova, a zajedno sa Ministarstvom vanjskih poslova Albanije, 15.



decembra prosle godine u Skadru organizovalo sastanak predstavnika
drzavnih organa dvije drzave.

Cilj tog sastanka, osim sagledavanja opravdanosti Inidjative koja je stigla iz
Republike Albanije, bile je i razmatranje tematskih projekata koji bi se
potencijalno mogli finansirati iz Prekogranicne saradnje u okviru fondova
IPA Crna Gora, Albanija i Italija. Zbog toga ocekujem da ce u sirem i
dugorocnom okviru podrske iz EU fondova, i ovaj projekat pronaci svoje
mjesto.

Sljedece Vase interesovanje je izgradnja zajednickog granicnog prelaza
Zatrijebacka Cijevna-Grabon, koji se realizuje u okviru Strateskog projekta
IPA Programa prekogranicne saradnje Crna Gora - Republika Aibanija. Cilj
ovog Programa jeadministrativno povezivanje dvije zemlje na trasi putnog
pravca Podgorica-Gusinje, koji se znatnim dijelom prostire preko teritorije
Republike Albanije.

Otvaranje tog administrativnog prelaza podrazumijevalo bi rekonstrukciju
dionice puta od Dinose do buduceg zajednickog granicnog prelaza, odnosno
prethodno uspostavljanje ovogputnog pravca.

Informisan sam da Ministarstvo saobracaja i pomorstva sagledava
mogucnosti da se u okviru sredstavaopredijeljenih u Kapitalnom budzetuza
unapredenje putne infrastrukture, rekonstruise dionica puta Zatrijebacka
Cijevna-Dinosa, kako bi se stvoriii uslovi za uspostavljanje saobracaja,
odnosno pocetakfunkcionisanja pomenutog granicnog prelaza.

Uvezi sa inicijativom za prosirenjezajednickog granicnog prelazaSukobin-
Muricani, i omogucavanja robnog prometa, zelim da informisem uvazene
poslanike, all i gradane koji su posebno zainteresovani za rjesavanje ovog
pitanja, da se cjeiokupni kompleks ovog zajednickog granicnog prelaza
nalazi na teritoriji Republike Albanije.

Predstavnici Uprave carina Republike Albanije, koja upravlja ovim
granicnim prelazom, na sastanku Zajednicke ekspertske komisije za
sprovodenje Sporazuma ootvaranju ovog granicnog prelaza, prezentovali su
predstavnicima nasih institucija Idejni projekat zanjegovu rekonstrukciju.



lako raduje cinjenica da je broj prelazaka preko ovog granicnog prelaza
premasio dva miliona putnika na godisnjem nivou, a da je prelaz, po nasim
infomacijama, projektovan za prelaske 500.000 putnika godisnje, dinamika
njegove rekonstrukcije domlnantno zavisi od obezbjedenja flnansijsklh
sredstava u Republicl Albaniji.

Uvazeni potpredsjednice,

Aktivnosti 1planovl o kojima sam govorio svakako se ne ogranicavaju na
njihovu adminlstratlvnu dlmenziju, i opseg unutrasnjih poslova i uredenja
granicnlh pitanja. Oni su usmjereni ka sveobuhvatnoj valorizacijl turistickih,
ekonomskih i privrednih resursa Skadarskog jezera, pogranicnlh teritorija,
naselja i gradova Crne Gore i Albanije, kako ste i sami rekli.

Vec sam kazao da je na pomolu zajednlcka sjednlca vlada Crne Gore 1
Republike Albanije, a politicke konsultacije tim povodom obavljene su
prethodnog mjeseca. To je ujedno i prilika da se flnalizuju i predloze
sporazumi i dokumenti koji bi mogli biti usvojeni nazajednickoj sjednici.

Dakle, cilj nam je dalje unapredenje dobrosusjedskih odnosa dviju drzava, a
moje interesovanje prema ministarstvima cija se nadleznost proteze na
pitanja granicnih prelaza, koriscenja evropskih fondova kroz programe
prekogranicne saradnje, razvoja infrastrukture i privredne razmjene, bice
snazno fokusirano na ono sto su interesi Crne Gore i njenih gradana, a u
kontekstu dobrosusjedske saradnje i regionalne stabilnosti.

Na kraju ste govorili o potrebi vece mobilnosti na nasim granicnim
prelazima, kako roba tako iljudi.To se ne rjesava otvaranjem novih granicnih
prelaza.

Novi granicni prelazi nemaju samo privrednu funkciju nego i veoma vaznu
funkciju stabilnosti iobezbjedenja sigurnosti drzave. Crna Gora ce, vjerujem
za tri do cetiri godine vjerovatno biti spoljna granica EU. Zbog toga moramo
da budemo veoma oprezni kada projektujemo nove granicne prelaze da bi
bili sposobni da odgovorimo sigurnosti buduce evropske granice koju ce
Crna Gora stititi u prvoj liniji u ovom dijelu. Moramo da obezbijedimo
mobilnost na postojecim granicnim prelazima. Neprihvatljivo jeda sesatima
ceka na nasim granicama. Informacije Svjetske banke govore da se 28
miliona sati gubi na u cekanju na granicnim prelazima da bi se obavile
kontrole.



Zbog toga smo uokviru Berlinskog procesa uTrstu usvojili akcioni plan koji
ima za cilj da relakslra ova ogranicenja, eliminisu necarinske barijere, olaksa
promet robe iputnika 1na taj nacin doprinesemo valorizadji nasih resursa i
komfornijem zivotu nasih gradana. Misllm da treba da Idemo korak po
korak^da prvo rjesavamo ova pitanja, potom da se bavlmo sljedecim.

Zahvaljujemna paznjl.


